
Financování a rozpočet na rok 2023 je zveřejněn na úřední desce OÚ, včetně webových stránek www.pavloviceuprerova.cz,       
a musím říct, že obezřetnost a smysluplné hospodaření z minulých let nám dává výbornou startovní pozici do dalšího
dotačního plánovacího období 2021-2027, a proto můžeme směle rozjet na všech úrovních plány a projekty v naší obci
Pavlovice u Přerova i místní části Prusínky.

To, co jako všichni občané reálně pociťujeme v této době, jsou dva započaté projekty – Hospodaření se srážkovými vodami       
v prostoru před a za kulturním domem (100% dotace OPŽP, obec hradí jen DPH z ceny 7,2mil. Kč) a Rekonstrukce veřejného
osvětlení (100% dotace NPO, obec hradí jen DPH z ceny 1,7mil. Kč) v celé obci. Tyto dva projekty jsou v plném proudu realizace,
výstupy obou jsou naprosto jasně čitelné a zřetelné a oba mají být dokončeny na jaře roku 2023.

Co už jsme stihli za toto krátké časové období po komunálních volbách a chceme v nějaké fázi uskutečnit v roce 2023?
Opětovně jsme podali žádost na realizaci chodníku Pavlovice-Prusínky (100% dotace IROP 2021-2027, obec hradí jen DPH       
a neuznatelné výdaje – cca 2,7 mil. Kč), podali jsme žádost na projekt – Třídíme odpady v Pavlovicích u Přerova na rekonstrukci,
rozšíření a upravení sběrných míst na tříděný odpad (85% dotace OPŽP, obec hradí cca 120 tis. Kč). Velkou pozornost v roce
2023 si zaslouží zejména práce s tříděnými odpady všeho druhu, včetně nastavení nového motivačního systému pro občany       
a posléze praktické hospodaření s těmito komoditami na obecní úrovni. Během léta by právě do naší obecní dopravní flotily
měl přibýt dopravní automobil Iveco s kontejnerovým nosičem (schváleno zastupitelstvem obce již v roce 2021) pro naše typy
kontejnerů. 

Ke skutečnému záměru rekonstrukce a hledání dotačního titulu pro spolufinancování je nyní nejblíže objekt školní jídelny,
kuchyně a pohybové místnosti (kompletní stavební dokumentace, včetně stavebního povolení), který bychom chtěli v nějaké
etapě letos zahájit. V hledáčku jsou samozřejmě i další jak obecní, tak i školní budovy, ale u těchto jsme vždy v nějaké fázi
projektové přípravy. Ze zeleného pohledu se v roce 2023 uskuteční revitalizace švestkové aleje Alfabar – Tučín s novou
švestkovou výsadbou (100% dotace OPŽP včetně DPH) s novou technologií výsadby přizpůsobenou trendům proti klimatické
změně. Na pozadí toho všeho se ještě do plného tempa dostává komplexní pozemková reforma.

Z kulturně-společenského pohledu bychom si mohli konečně užít po dlouhé pandemické výluce plesovou sezónu 2023,
celoroční seznam kulturních a společenských akcí bude uložen na nově se rodících webových stránkách obce propojených s FB
profilem obce, pro starší generaci samozřejmě budeme pokračovat ve vydávání Pavlovických listů i v tištěné podobě.
Závěrem bych chtěl poděkovat za práci všem, kteří pro naši obec v roce 2022 cokoli udělali, pomohli, řešili problémy a přispěli
k rozvoji obce. Vám všem bych rád popřál příjemné prožití svátků vánočních, především přání pevného zdraví a osobní
pohody. My, jako zastupitelstvo obce, budeme dělat vše proto, abychom si směle mohli říci, že Pavlovice u Přerova je a bude
„dědina s dechem 21. století“.

Krásné prožití nejen adventu a vánočního času přeje všem občanům a lidem dobré vůle
Mgr. Jaromír Školoudík, Ph.D.

starosta obce              

PAVLOVICKÉ
LISTY Prosinec 2022

www.pavloviceuprerova.cz

ÚVODNÍK STAROSTY
Vážení a milí spoluobčané,
chtěl bych Vás poprvé pozdravit z pozice starosty naší obce Pavlovice u Přerova v tomto úvodním
článku. Musím konstatovat, že byť se pohybuji v pavlovické komunální politice přes 12 let, tento
přerod a změna pracoviště je opravdu razantní. Nicméně máme velice rozumné, homogenní,       
a hlavně konstruktivní Zastupitelstvo obce, včetně Rady obce a obou místostarostů, výborný       
a perfektně fungující kolektiv obecních zaměstnanců, a navíc za zády rozvážné, bezproblémové,
spolupracující bývalé vedení obce. Dnes je tato konstelace v obcích „nedostatkovým zbožím“       
a buďme za ni v Pavlovicích u Přerova rádi!

Máme před sebou první rok stávajícího volebního období 2022-2026, takže se Vám pokusím přiblížit
hlavní úkoly a plány, které před námi stojí v nadcházejícím období roku 2023.

http://www.pavloviceuprerova.cz/
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ZE ŽIVOTA ŠKOLY
Po dlouhých dvou letech začal 1. září nový školní rok 2022/23 tradičním společným zahájením v Kulturním domě v Pavlovicích.
Těmi „nejnatěšenějšími“ přítomnými byli žáčci první třídy, které společně přivítal pan ředitel J. Mrázek, společně se zástupci
obcí Pavlovice u Přerova – starosta V. Bia, Hradčany – starostka B. Mikulíková, Šišma – M. Krystek a Bezuchov – Z. Pospíšilík.
Mezi přítomnými byli nejenom žáci vyšších ročníků se svými učiteli, ale i pyšní rodiče a další přátelé školy.

Slavnostním zahájením jsme školní rok odstartovali a nyní se všichni pedagogičtí pracovníci naší školy snaží žákům
zpříjemňovat školní život celou řadou různých akcí, jako jsou preventivní koncerty a besedy, divadelní a hudební představení,
besedy s autory, keramické dílny nebo dopravní výchova. Výuku dále doplňují různé soutěže, v nichž si naši žáci ověřují své
znalosti. Jedná se o olympiády z matematiky, z českého jazyka, zeměpisu, dějepisu, fyziky či chemie. 

Pro žáky 9. třídy a jejich snazší orientaci v nabízených oborech středních škol a učilišť byly realizovány výjezdy na burzu škol do
Přerova, projektové dny na SPŠ Hranice a dne otevřených dveří na SŠGS Přerov. 

Abychom se jen neučili, ale také společně zažili trochu legrace, byly uspořádány denní projekty jako  „NO BACKPACK DAY“, tedy
Den bez školních aktovek, které nahradilo všechno, do čeho se dá něco schovat např. přepravky na králíky, starší nákupní
vozíky, dětské „tatrovky“, kočárky pro panenky a mnoho dalších. Vyzkoušeli jsme si i „TÝDEN ZDRAVÉ VÝŽIVY“, kdy se hodnotila
kvalita nejen donesených svačinek, ale i díky zapojení naší jídelny mohli někteří ochutnat kvalitnější varianty tradičních jídel.
Užili jsme si i barvy podzimu v rámci akce „BAREVNÝ TÝDEN“. Každý den byl věnován jiné barvě, kterou doprovázela tematická
soutěž a mnoho krásných vzpomínek. Vrcholem akcí byla pravděpodobně mikulášská nadílka, kdy žáci 9. třídy s podporou
školní jídelny a pí G. Mužikové věnovali svůj čas přípravě dárečků a masek.

Zbývající čas, který nám ještě v tomto kalendářním roce zbývá, věnujeme vzdělání a současně tomu nejdůležitějšímu, a to
společnému rozloučení před Vánoci.

Za ZŠ Pavlovice u Přerova Mgr. Valentová Klára

 Barevný týden (pondělí- červený den) „NO BACKPACK DAY“

 Vánoce klepou na dveře a i my s dětmi z  mateřské školy se nedočkavě připravujeme a těšíme na nejkrásnější den v roce „Štědrý
den“. Adventní čas jsme začali výzdobou naší školky. Děti  vystřihovaly papírové vločky, zvonečky, malovaly  vánoční ozdobičky          
a čerta s Mikulášem, který dětem přinesl sladkou nadílku. Maminky nám napekly perníčky, které si děti samy nazdobily a s velkou
chutí pojídaly. Jedno odpoledne si děti v MŠ s rodiči vyráběli svícínky a přáníčka. Taky jsme navštívili „Vánoční salón“ v Přerově. Pro
rodiče jsme si připravili Vánoční besídku, plnou tanečků, básniček a cvičení. A pak už jen budeme čekat, jestli nám Ježíšek splní
naše přání a pod stromečkem najdeme ten vysněný dáreček. 

Přejeme všem poklidné, pohodové vánoční svátky a hodně zdraví v novém roce 2023.
Kolektiv MŠ Pavlovice u Přerova

VÁNOCE V MŠ



Milí spoluobčané, fanoušci našeho klubu.

Na konci roku je možnost bilancovat a ohlédnout se za sebe. Máme za sebou první po kovidový rok, kdy jsme již mohli
normálně fungovat. V některých oblastech se nám dařilo více, v některých méně. Co se nám jistě daří, je výchova fotbalové
mládeže. Tato činnost obnáší stovky hodin dobrovolnické práce trenérů a všech, kteří se starají o chod klubu. Pro letošní
sezónu máme ve vlastní režii mladší, starší přípravku a družstvo mužů. Společně s Beňovem pak mladší a starší žáky a ve
spolupráci s Radslavicemi pak dorosty. Po finanční stránce máme klub velmi dobře zajištěn. Je to dáno finanční obezřetností
našeho předsedy, vlastní výdělečnou činností (provoz stánku, různé akce – např. rockový ples) a hlavně podporou partnerů
klubu. Zde bych zmínil hlavně podporu mateřské obce Pavlovice u Přerova a firmy MODIT s.r.o.. Jak jistě víte po konci minulé
sezóny nám byl z kraje nabídnut postup do vyšší soutěže a my jsme se ji rozhodli využít. Je to soutěž jistě náročnější a všichni
jsme očekávali lepší výsledky. Nicméně je  to hlavně zkušenost – pro hráče i funkcionáře. Z dlouhodobého hlediska si myslím,
že náš klub by do vyšší soutěže patřit mohl. V této chvíli máme reálně na klidný střed tabulky okresního přeboru.

Samostatnou kapitolou v naší činnosti je rockový ples. Před několika lety se zrodila myšlenka a ta měla již tři opakování. Hlavní
myšlenkou bylo přivést opět do Pavlovic bigbít a to ve formě, která by byla důstojná a ohleduplná ke stále se zlepšujícímu se
stavu našeho kulturního domu. Myslím, že se nám to daří. Pokud se chcete podívat na fotky z plesu – není nic jednoduššího než
se přes stránky klubu  (fotbal-pavlovice.cz) proklikat do galerie.

Na čem v současné době pracujeme? Na finančním zajištěni klubu na další rok a hlavně na nových dresech. Budeme kupovat za
přispění našich partnerů čtyři nové sady dresů, které budou mít podobný design – společný všem kategoriím. Budou z velmi
prodyšného materiálu a veškeré motivy jsou aplikovány tzv. sublimační metodou, tedy žádné nášivky samolepky, ale jednolitý
dres.

Obrovské díky všem našim partnerům, fanouškům a všem našim členům za náročnou, dobrovolnickou činnost pro dobro nás
všech!

Přejeme Vám za náš klub klidné adventní dny, do nového roku pevné zdraví a těšíme se na další setkávání u hřiště. Nejbližší
možnost je tradičně poslední den v roce na „Silvestrovském výkopu“ v 10:00.

Za TJ Sokol Pavlovice u Přerova
Dalibor Vacek

sekretář
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Střípky z Rockového plesu...

Na konci května - Hra Plamen – skládá se z několika štafet a požárního útoku, mezi velkou konkurencí mladší obsadili        
16. místo a starší 14. Místo.

Červen – září – Velká cena OSH Přerov - nejlepší čas mladších byl 22:68 a starších 16:52. Za absolvování všech závodů Velké
ceny mladší dostali odměnu za 13. místo a starší za 16. místo. Díky tomu můžeme pořádat v dalším roce soutěž u nás.

Dále - závody v běhu na 60 m s překážkami. Tyto závody jsou u nás na okrese uspořádávány v rámci Velké ceny. Za mladší
chlapce se zúčastnili Daniel a Jakub, za mladší dívky Anička a Gabriela, Obě dívky postoupily na krajské kolo, Gabča z 3. místa        
a Anička z 9. místa. V kategorii starších závodily za děvčata Lucie, Adéla, Tereza, Kateřina a Nela, v kategorii starších chlapců
závodili Michal a Pavel. Kluci postoupili z 3. a 12. místa do krajského kola, kde se Michal umístil na 8. místě a tak nás
reprezentoval na Mistrovství České republiky v běhu na 60 m překážek, tam obsadil s časem 13:08s 35. místo ze 120 chlapců        
z celé ČR. 

Hlinecké 60 - za chlapce Michal a Pavel (12. a 22. místo ze 49), za dívky Tereza, Adéla a Lucka (66., 68. a 62. místo z 80).

Šumperský Soptík, tam závodila Tereza (90. místo ze 100) a Michal s časem 13:06s obsadil 3. místo z 86 chlapců. 

Memoriál Marty Hrabalové v Praze, za chlapce Michal a Pavel, kde bylo přes 300 chlapců, za děvčata Tereza s Adélou,        
kde závodilo přes 400 děvčat.

Ostravsko-Beskydské šedesátky - za chlapce Pavel, Michal, za holky Adela, Tereza, Lucka.

JAK SE DAŘILO NAŠIM MLADÝM HASIČŮM?

Pavlovické listy



Okresního kola dorostu, které se skládá ze 3 disciplín (běh na 100 m překážek, dvojboj a testy), se zúčastnila Kristýna (ta ve
své kategorii starší dorostenky obsadila 2. místo), Pavel (v kategorii střední dorostenci obsadil 5. místo) a Michal (ten svou
kategorii vyhrál a postoupil na krajské kolo). Na krajském kole ve Šternberku Michal bojoval, ale nepodařil se mu test            
a obsadil tak 3.místo.

Závody TFA (volný překlad znamená: Nejtvrdší hasič přežije) - je to soutěž, která svými podmínkami simuluje práci hasiče
při zásahu. Nejčastějšími disciplínami jsou: něco přenést, odtáhnout, otočit, přelézt či podlézt a smotat hadici.

Zimního TFA ve Velkých Karlovicích se zúčastnila Magda a obsadila 9. místo. 

TFA v Určicích se zúčastnila Magda, která obsadila 4. místo a Kristýna se umístila na 6. místě.

Nočního TFA ve Velkých Karlovicích se zúčastnila Magda a Kristýna na 8. a 9. místě a Pavel, který byl nejmladší v kategorii.
TFA v Lutopecnách se zúčastnila Magda a Kristýna a obsadily 7. a 10. místo, Pavel, který bojoval s traktorovou
pneumatikou, zvládl dokončit na 20. místě.

Železného hasiče Bílých Karpat se zúčastnila pouze Magda a dovezla odtud pohár za 3. místo. 
TFA na rozhledně Sůkenická nebylo moc úspěšným závodem, dal nám zabrat výběh do schodů. Závodu se zůčastnili Pavel,
Dan, Kristýna a Magda.

Kostelanského železného hasiče se zúčastnila pouze Magda a na netypické trati se zvládla umístit na 3. místě. 

TFA Záhorský hasič, tohoto závodu se zúčastnila Magda, Kristýna, Pavel a Dan (6., 13., 14. a 15. místo). 

Trusovický železný hasič, kterého se zúčastnil Pavel (5. místo), Kristýna (4. místo) a Magda (2. místo).
 
TFA Stonava, fyzicky nejtěžší závod, na které jsme letos byly Kristýna (8. místo) a Magda (3. místo).

Závody TFA jsme navštěvovali i s dětmi. Prvními z nich bylo Zimní TFA ve Velkých Karlovicích, kterého se zúčastnili Pavel            
a Patrik. Dalším závodem bylo TFA v nedalekém Rychlově, kterého se zúčastnili Tereza, Pavel, Michal, Dominik, Kristýna,
která ve své kategorii obsadila 2. místo. TFA v nedalekých Soběchlebích se zúčastnil Jakub, Vít, Lucie, Adéla, Tereza a Pavel,
který svou kategorii vyhrál. 

Děkujeme všem za podporu v uplynulém roce 2022.

Za SDH Pavlovice u Přerova bych vám chtěla popřát veselé Vánoce a úspěšný rok 2023.
Magdalena Mužíková

vedoucí mládeže
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Jak se již poslední roky stalo tradicí, tak ani letos nemohla chybět na seznamu akcí pořádaných našim spolkem ,,červencová        
a srpnová noc". Ta červencová konaná 16.7. patřila mimimálně v odpoledních hodinách dětem, které jsme se snažili jak
zabavit, tak i vtáhnout do tajů přírody a ukázat jim myslivost i z jiné stránky než je střelba a lov zvěře. Nechyběly soutěže,
skákací hrady, živá zvířata, či střelba ze vzduchovky na terč. Večer patřil kapele Roxy, která zahrála nejen k poslechu, ale
především k tanci a návštěvníci se tak bavili do pozdních nočních hodin. 

Srpnová noc se uskutečnila 20.8. a díky Kapele Trifid, která nás provázela celým večerem, si na své přišli i pořádní rockoví
pařmeni. Obě akce se velmi vydařily, nejen díky hojné účasti, ale především díky atmosféře, kterou přítomní dokázali vytvořit.
Nemůžeme nikoho nechat na pochybách, že v kalendáři na příští rok rozhodně červencová ani srpnová noc chybět nebude.
Dovolte mi i touto cestou poděkovat všem, kteří se na těchto akcích podíleli, ať jako obsluha, nebo pomáhali s chystáním        
a uklízením a bez kterých by se tato akce realizovala velice těžce. Děkujeme za zapůjčení vybavení obci Pavlovice.

Závěrem mi ještě dovolte Vás co nejsrdečněji pozvat na tradiční myslivecký ples, který se uskuteční 13. ledna 2023 a na kterém
nám zahraje kapela Roxy. Lesu zdar.                           

MS Mezilesí Pavlovice u Přerova
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Blíží se konec roku, čas bilancování a vzpomínání. Tak bych si dovolil, pro některé dát ve známost a některým připomenout, jak
to bylo se zrodem Duhové šupiny.

Po vybudování a kolaudaci nového Panského rybníka bujně vzrostla vodní vegetace a tak bylo potřeba rybník osadit rybami,
které si s rostlinstvem poradí. A tak tehdejší starosta pan Jaroslav Kašík oslovil pár občanů, aby se úkolu ujali. V létě roku 2000
bylo do rybníka vsazeno 32 amurů bílých o velikosti 8 centimetrů a asi 100 kusů plevelných rybek (plotice, hrouzek, ouklej
apod.). Jedněm i druhým se v novém rybníce velmi dařilo, takže během roku amuři notně povyrostli a ostatní rybky se
mohutně rozmnožily. V červenci 2001 se vydala výprava ve složení Mánek St., Pátek Stanislav ml. a kluci Jurečkovi na zámecký
rybník v Bystřici pod Hostýnem. Tady bylo na udice naloveno 26,5 kg kapříků o velikosti 5-6 cm, což mohlo být odhadem něco
přes 300 kusů. Kluci cestou zpátky foukali hadičkami vzduch do nádob s rybkami, aby cestu přežily. Tím byl dán základ pro
zarybnění rybníku.

Dne 26.10.2001 proběhla první schůzka zakládajících členů a byl zvolen výbor ve složení: předseda-Jurečka Radomír, jednatel-
Mánek Stanislav, pokladník-Kašík Jaroslav st., člen Mik Břetislav. V roce 2002 byl spolek zaregistrován a bylo mu přiděleno IČ.
Zdrojem prostředků jsou členské příspěvky a výtěžek z rybářských závodů. Ty se staly každoroční tradicí a jsou vyhledávány
příznivci Petrova cechu a veřejností z širokého okolí.

Hlavní činností spolku je údržba okolí rybníka a udržování stavu vody v přijatelném stavu pro život ryb a ostatních živočichů.
Prostředí se stalo vyhledávaným pro procházky a posezení a zklidnění mysli mnoha spoluobčanů.
Tímto si dovoluji ještě jménem celého spolku popřát klidné a šťastné prožití vánoc a do nového roku zdraví, štěstí hodně
pohody a mír nejen v duši.

 
Stanislav Mánek

Z HISTORIE SPOLKU „DUHOVÁ ŠUPINA, Z. S.“



Milí čtenáři,

zdravíme vás ve Vánočním čase a přinášíme zprávy, jak v Centru pro rodinu Ráj plynul čas   s našimi programy.

Letní měsíce byly ve znamení příměstských táborů. Každoročně jich uspořádáme minimálně 12, převážně tady v Pavlovicích, ale
i na několika dalších místech regionu, a vytváříme program pro 350 dětí ve věku od 4 do 15 let. O tábory je velký zájem,
kapacita bývá velmi rychle naplněná. Z ohlasů víme, že si děti užívají spoustu zábavy, netradičních zážitků, a že vytváříme
prostředí pro vznik nových přátelství. Řada dětí se také postupně stává pomocníky vedoucích a časem rozšiřuje základnu
vedoucích táborů. Většina vedoucích totiž sama prošla příměstskými tábory jako účastníci v minulých letech. Díky tomu,        
že letní příměstské tábory organizujeme, mají rodiče jistotu, že jejich děti mají kvalitně strávený den, zatímco jsou sami v práci.

Celoročně provozujeme Dětskou skupinu Lesní klub František. Z celkové kapacity 12 dětí navštěvuje lesní školku 5 dětí        
z Pavlovic. Dětem se snažíme předávat hodnoty jako jsou respekt k druhým, pokora, úcta, budovat v nich trpělivost a zároveň
umožnit každému dítěti rozvíjet jeho individuální potřeby a vlastnosti. Rozdíl oproti běžným školkám je mnohem více času
stráveného venku, ale i to, že program 2 dny v týdnu začíná u lesa. Rodiče ráno dovezou děti přímo na místo srazu u některého
z okolních lesů. Odtud děti putují lesem během celého dopoledne do zázemí školky, které je v Ráji. Cestou sbírají spoustu
zážitků i dovedností, učí se hrát si v lese a v přírodě bez hraček. Učíme je úctě k přírodě a jak se mají chovat v lese. 

Už ve 4 letech jsou schopni rozpoznat a pojmenovat spoustu stromů i rostlin, mají přehled o zvířatech v lese, jak žijí a čím se
živí. Děti již v takto útlém věku jsou schopny vnímat důležitost přírody, chránit a neničit ji svým neohleduplným chováním.
Každý týden ve školce mají děti programy organizované na jiné téma. Např. na začátku listopadu v čase dušiček se děti učily        
o tom, jakým způsobem se vzpomíná na zemřelé různě po světě. V anglosaských zemích je to Halloween, v Mexiku mají svůj
Den mrtvých a u nás slavíme Dušičky jako Památku zesnulých. Děti vyráběly pro své blízké svícny a pak je společně šly rozsvítit
na hřbitov ke hrobům svých předků. Bylo moc hezké pozorovat, že malé děti dokáží najít místo, kde jsou pochováni jejich
předci.  Z ohlasů rodin víme, že je tato aktivita potěšila.

Na začátku září jsme se spojili s obcí Pavlovice a v rámci Hodových oslav obce jsme uspořádali oblíbenou Cestu pohádkovou
říší. Na stezce rodiny potkávají pohádkové postavičky, u kterých plní úkoly. Akce bývá oblíbená v širokém okolí a letos na stezku
vyrazilo přes 130 rodin. Jde o největší akci, kterou v rámci roku pořádáme, na jejím zabezpečení se podílí velké množství
dobrovolníků a vedoucích z letních příměstských táborů, kterým patří velký dík.

Ze vzdělávacích akcí jsme na podzim uskutečnili semináře i kurzy. Oblíbený seminář Výchova synů s olomouckým lektorem
Mgr. Pavlem Mečkovským, na který se přihlásilo 30 rodičů z Pavlovic, Hradčan a okolí měl velmi rychle naplněnou kapacitu.
Také jsme uskutečnili dva kurzy Výchova dětí a Výchova teenagerů.

V polovině října jsme v Hradčanech organizovali Den pro ženy. Pro maminky jsme zajistili hlídání dětí, aby si užily chvilku jen
pro sebe. Na úvod byla přednáška s paní Martinou Žákovskou z Hradčan na téma "Jak hledat a rozvíjet své tvořivé já".
Následoval workshop výroby podzimních věnců s Martinou Haluzíkovou z Pavlovic. Pro velký zájem jsme museli workshop
uskutečnit ve dvou skupinách a celkem se zúčastnilo 20 žen.

Na podzim jsme měli bohatý program i pro děti, na Podzimní tvořivé dílně si děti vyráběly podzimní dekorace a nechybělo ani
tradiční Uspávání broučků v Pavlovicích a Drakiáda v Hradčanech, každoročně oblíbené akce pro účastníky z Pavlovic, Hradčan
a dalších obcí. Také jsme měli dva dny věnované maminkám a dcerám - Odpoledne pro maminky a dcery od 4 do 10 let a Den
pro maminky a dcery od 10 do 16 let. Program zaměřený na rozvoj vztahu mezi maminkou a dcerou přilákal celkem 25 dvojic.
Na tyto programy máme pravidelně moc hezké ohlasy.

Na konci listopadu jsme organizovali Šicí dýchánek s Martinou Žákovskou z Hradčan, která zájemkyně učila, jak si na šicím stroji
ušít vlastní kousky oblečení. Další podobnou aktivitu připravujeme na leden. O týden později jsme s maminkami a babičkami
vyráběli adventní věnce a Petra Zlámalová měla pro ranní i odpolední skupinu připravené inspirativní povídání o prožívání
adventu a vánoc v rodině… Také jsme se zúčastnili adventního jarmarku v kulturním domě v Pavlovicích, kde jsme měli stánek s
výrobky připravovanými dětmi z lesního klubu nebo darovanými rodiči a prarodiči. Jsme moc rádi, že jsme dostali nabídku od
obce se jarmarku zúčastnit. Výtěžek z jarmarku použijeme na zakoupení hraček pro děti do naší dětské skupinky.

… přejeme Vám požehnané dny a krásně prožité Vánoční svátky v kruhu vašich blízkých.

Za Centrum pro rodinu Ráj Martina Dlouhá a Hana Školoudová
 
 
 

Více o našich programech na www.raj-pavlovice.cz
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ZÁHORSKÉ ODPOLEDNE S …2022
V sobotu  5. 11. 2022 se již po jedenácté měla uskutečnit akce v kulturním domě v Pavlovicích u Přerova pořádaná dechovou
hudbou Moravská Veselka ze Sušic u Přerova, součást projektu Hanácko-záhorský rok 2022. Ekonomická situace tomu letos
bohužel nepřála, tudíž soubor pro své posluchače a fanoušky natočil speciální videoklip na směs písní z muzikálu Noc na
Karlštejně na hradě Helfštýně a v Domově A. Skeneho v Pavlovicích u Přerova. Videoklip bude vysílán na komerčních médiích        
a následně bude umístěn na videokanál souboru.

Za Moravskou Veselku  kapelník Jaromír Školoudík



Vteřinová ručička uhání, zvon na věži odbíjí a v kalendáři pomalu docházejí volné stránky. I takto by se dal popsat prosincový
shon točící se okolo sjednávání posledních záležitostí končícího roku a především Vánoc. Občas se sám pozastavuji nad tím, co
vlastně ten vánoční čas všechno obnáší. Nelze popřít, že události posledních měsíců nebyly vždy příjemné. Kousek za našimi
hranicemi se válčí a ani my nejsme doma sváru prosti. Výlohy prodejen jsou s každou další adventní nedělí zdobnější        
a zářivější, přesto mnozí tápou v temnotách a zapomínají o čem Vánoce jsou. Přeci o klidu a míru! A samozřejmě, jak teď zjišťuji
při pohledu z okna, také o (dnes už toliko vzácném) sněhu. Klidu, míru a sněhu si važme, neboť s každým přibývajícím rokem je
těchto krásných jevů stále méně a méně.

Čas adventu je spojen s ještě jedním krásným rituálem, který mnohdy pro jeho všednost podceňujeme. Je to akt setkání.
Setkávání se s rodinou, sousedy i přáteli. V pavlovické Knihovně jsme se tento rituál snažili dodržet a jelikož centrem našeho
zájmu jsou knihy, mohly i ony posloužit jako záminka pro několik setkání. Jelikož našimi čtenáři jsou zejména děti, byly tyto
sešlosti zaměřeny především na ně. Zde si dovolím krátce odbočit. Velmi bych chtěl poděkovat všem rodičům a pedagogům,
kteří vedou sobě svěřená dítka k zájmu o četbu. Věřte, že jim tím děláte velkou službu v jejich rozvoji a budoucnosti.        
V literatuře je uloženo tolik lidské moudrosti, že stačí pouhý zlomek z nepřeberného množství knih, aby jeden trochu té
moudrosti pochytil. Nyní ale zpět k adventním setkáním. V průběhu celé zimy se při zimním čtení u čaje vystřídala první až
šestá třída základní školy. Nezapomnělo se ani na školní družinu, která v knihovně taktéž strávila jedno odpoledne. Dětem se
pak ještě věnovala 14. prosince spisovatelka Petra Braunová v rámci série autorského čtení, kdy si do knihovny zveme různé
autory (např. 11. 10. nás navštívila Helena Beránková). Návštěvu Petry Braunové je ještě třeba vyzdvihnout, protože        
13. prosince se pro naše dospělé čtenářky a čtenáře konala autorská beseda nad její novou knihou Ibka, románovou kronikou 
 s autobiografickými prvky vyprávějící příběh autorčiny rodiny a především maminky. Nechyběly samozřejmě ani zákusky        
a alkoholové prvky ve formě tradičního punče. 

Velmi si vážíme všech, kteří navštěvují naši obecní Knihovnu a zároveň doufáme, že se budeme při různých příležitostech
setkávat i nadále. Nezapomeňte také, že každý pátek jsou od jedné do šesti naše brány otevřené, a ačkoliv je naše knihovna
malinká, tak nabízí mnoho pozoruhodné literatury. V rámci roku 2022 se u nás událo také spoustu akcí, například Jarní básnění,
Májové čtení či Noc s Andersenem. Pro více informací neváhejte a navštivte naše webové stránky či se prostě zastavte. Budeme
rádi!

Velké díky Vám všem a přejeme krásné Vánoce a mnoho zdaru v roce následujícím.
Marie a Marek Henslovi, knihovníci
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Otevírací doba:
Každý pátek 13.00 - 18.00
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POPLATKY 2023
bezhotovostně na účet Obce Pavlovice u Př. vedený u České spořitelny, a.s., č. ú. 1882950319/0800
pokud nemáte možnost hradit přes účet, můžete poplatky uhradit v hotovosti v úřední dny a hodiny na obecním úřadu

e-mail: podatelna@pavloviceuprerova.cz
telefonicky na číslo: 581 791 016

Poplatky za komunální odpad, stočné a psa můžete uhradit:

V případě dalších nejasností je možné zasílat dotazy na: 

Poplatky se budou vybírat od 1. dubna 2023 do 31. 5. 2023 (konec splatnosti poplatků)

Poplatek za stočné
32,- Kč s DPH za m³

Informace o výši platby podáme 
telefonicky nebo e-mailem

Poplatek za sběr komunálního odpadu
800,- Kč/ osoba
400,- Kč/ osoby 80 let a starší

variabilní symbol č.p. + 2023, 
do zprávy pro příjemce napište jméno a adresu

Poplatek ze psů
50 Kč/ pes
za každého dalšího psa 100,- Kč

variabilní symbol 1341 + č.p.

 

Komunální odpad - sudé úterý
1× 14 dní, první svoz 10.1.2023

 
Plast - každá středa

 
Sklo - pondělí

9. ledna, 6. února, 6. března, 3. dubna, 
1. a 29. května, 26. června, 24. července, 
21. srpna, 18. září, 16. října, 13. listopadu 

a 11. prosince 2023

Svoz odpadů

Pavlovické listy



Pavlovické listy - prosinec 2022
 

Vydává obec Pavlovice u Přerova, PSČ 751 11, IČO: 00301710, tel: 581 791 015, 016 
Povoleno MK ČR, reg. č. MK ČR E14187 
Tisk: DISKONT s.r.o, Ing. Lubomír Svoboda, Přerov
Redakční rada ve složení: Ing. Tereza Sedláčková, Bc. Adéla Šimčíková, Bc. Dalibor Vacek

12 Pavlovické listy


